

គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធជ្រាបសង្កេត  
អំពើជួញដូរមនុស្ស



អគ្គលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.ប.ជ  
លេខាធិការដ្ឋានរដ្ឋបាល-សម្រប

**កំណត់ហេតុ**

**កិច្ចប្រជុំពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងនីតិវិធីស្តង់ដារប្រតិបត្តិអនុវត្តច្បាប់  
រចនាប្រទេសកម្ពុជា-ថៃ (SOP)**

ថ្ងៃសុក្រ ០៧ ខែ កើត ខែ ជេស្ឋ ឆ្នាំ កុរ ឯកស័ក ព.ស. ៥៣៧៧ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ត្រូវនឹងថ្ងៃទី ០៧ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០១៧ ពាន់ដប់ប្រាំបួន វេលាម៉ោងប្រាំបួនព្រឹកនៅសាលប្រជុំអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.ប.ជ មានរៀបចំកិច្ចប្រជុំពិភាក្សាលើសេចក្តីព្រាងនីតិវិធីស្តង់ដារប្រតិបត្តិអនុវត្តច្បាប់ រវាងប្រទេសកម្ពុជា-ថៃ (SOP) ក្រោមអធិបតីភាព **លោកជំទាវ ជូ ម៉ីន អេង** រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីលោកជំទាវ ឧត្តមសេនីយ៍ឯក អគ្គលេខាធិការ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អគ្គលេខាធិការរង គ.ជ.ប.ជ លោក លោកស្រី តំណាងក្រសួងយុត្តិធម៌ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ក្រសួងការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ នាយកដ្ឋានប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស នៃអគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ សរុបចំនួន ២១ រូប ស្រី ០៨ រូប។

ជាកិច្ចចាប់ផ្តើម **លោកជំទាវ ជូ ម៉ីន អេង** រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ មានប្រសាសន៍ស្វាគមន៍យ៉ាងកក់ក្តៅចំពោះវត្តមាន ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី ដែលមានវត្តមានក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ។ លោកជំទាវ ប្រធានអង្គប្រជុំបានលើកឡើងអំពីប្រវត្តិដើមរបស់ (SOP) ដែលកើតមានតាំងពីឆ្នាំ២០១៣ មកម្ល៉េះ ហើយខាងភាគីថៃ ត្រូវមានការដោះស្រាយបញ្ហាពលករមនុស្ស ក្នុងការរកយុត្តិធម៌ដោយផ្អែកលើក្រមព្រហ្មទណ្ឌ ដែលយើងបានទទួលក្នុងនាមជាសមាជិកអាស៊ាន។ នៅក្នុងការរៀបចំ (SOP) នេះមានភាពអាក់អន្តរដោយខាងភាគីថៃ បានធ្វើសេចក្តីព្រាង SOP មានជំនាញច្រើនបានចូលរួម ហើយបានផ្ញើមក NCCT ឲ្យមានការជំរុញពិភាក្សាលើ SOP ដើម្បីធ្វើការងារជាមួយភាគីថៃបន្តទៀត។ យើងបានឲ្យខាងភាគីមកពីអន្តរក្រសួងចូលរួមប្រជុំពិភាក្សានៅពេលនេះ ហើយខាងក្រសួងយុត្តិធម៌បានបង្កើតអាជ្ញាធរកណ្តាល ប៉ុន្តែអត់មានច្បាប់ ហើយខ្លឹមសារនេះចង់ប្រើនៅពេលឆាប់ៗដើម្បីធ្វើការដោះស្រាយតាមសន្តិវិធី។ លោកជំទាវ ប្រធានអង្គប្រជុំមានប្រសាសន៍ថា ការជួញដូរមនុស្សមានបណ្តាញឧក្រិដ្ឋជនមិនមែនមានតែនៅប្រទេសថៃនោះទេ តែនៅប្រទេសកម្ពុជាក៏មានដែរ ហេតុដូច្នេះត្រូវតែមានកិច្ចសហការគ្នាខាងយើងផងដែរ។ តើមានអង្គការណាដែលបានដឹងអំពីរឿង SOP អត់? ដូច្នេះគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធជ្រាបសង្កេតអំពើជួញដូរមនុស្ស បានអញ្ជើញអង្គការពាក់ព័ន្ធមកចូលរួមប្រជុំពិភាក្សាពីបញ្ហានេះ។ លោកជំទាវ បានបន្ថែមថា នៅពេលពលករធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ស្ថានទូតត្រូវតែទទួលបានព័ត៌មានពីប្រជាពលរដ្ឋរបស់ខ្លួន។

**ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក ឃឹម វិរៈ** អគ្គលេខាធិការរង គ.ជ.ប.ជ បានចូលរួមយោបល់ថា យើង គួរតែកំណត់យកអង្គការណា ក្រសួងណា ដែលជាសមាជិក គ.ជ.ប.ជ មកចូលរួមលើឯកសារ SOP របស់ភាគីថៃ ដែលបានផ្ញើមកយើងជាភាសាអង់គ្លេស។ នៅក្នុងការធ្វើពង្រាង SOP នេះត្រូវរកចំណុចណាដែលមានភាពជាក់លាក់ ដើម្បីបញ្ចូលខ្លឹមសារទៅក្នុងនោះ ហើយគួរសរសេរឲ្យមានខ្លឹមសារអាចប្រើប្រាស់បានទាំងពីរភាគី។ សុំឲ្យក្រសួង អង្គការពាក់ព័ន្ធបញ្ចេញយោបល់ ដោយលើកនិយាយពីការអនុវត្តច្បាប់ផងដែរ ព្រោះឯកសារនេះគឺ គេយោងលើ អនុសញ្ញា និងសន្ធិសញ្ញាផងដែរ។ យើងត្រូវកែសម្រួលលើចំណុចធំៗដើម្បីបង្កើតឲ្យទៅជានីតិវិធីផ្លូវការដើម្បីធ្វើការ ជាមួយភាគីថៃបាន ដោយសារភាគីថៃ បានធ្វើពង្រាង SOP យោងសន្ធិសញ្ញាអាស៊ាន។ នៅក្នុងចំណុចទី១៣ នៃ ច្បាប់របស់គេ បានកំណត់ថា បើជនជាតិដទៃបានប្រព្រឹត្តខុសច្បាប់ត្រូវរាយការណ៍បន្ទាន់ទៅស្ថានទូតភ្លាមៗ ហើយ យើងត្រូវមានការបញ្ជាក់ដើម្បីការពារពលរដ្ឋខ្លួនឯង មានតែក្រសួងយុត្តិធម៌ ដែលជាមូលដ្ឋានដើម្បីជួយជនរងគ្រោះ (មេធាវីការពារ)។ ឯកសារពង្រាង SOP នេះមានសារៈសំខាន់ណាស់រវាងប្រទេសទាំងពីរ ដោយផ្ដោតលើការងារ អនុវត្តច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសទាំងពីរ យើងឃើញមាន ចំនួន ០៤ចំណុច គួរស្នើបន្ថែម។

**លោក វិរៈ វ៉ានុច** អនុប្រធាននាយកដ្ឋាន ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ មានយោបល់ ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើពង្រាង SOP ត្រង់ចំណុចត្រីទី៣(-) គេប្រើពាក្យ“ដើម្បីបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ” មិនមែនប្រើ ពាក្យ “បង្កើតកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ” នោះទេ។ នៅត្រង់ចំណុច “គោលបំណង” សុំថែមពាក្យ “ការជួយជនរងគ្រោះ តាមរយៈទទួលសំណង”។

**លោក ឃឹម សុសំរេង** ប្រធានការិយាល័យ ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានលើកឡើងថា យើងគួររៀបចំខ្លឹមសារបែបណា? សូមឲ្យក្រសួងសង្គមកិច្ចបន្ថែមខ្លឹមសារទៅក្នុង SOP នេះផង។ នៅចំណុចទី២ មជ្ឈមណ្ឌលកណ្តាលផ្នែកសម្របសម្រួលអាចកែខ្លឹមសារឡើងវិញ (អាជ្ញាធរកណ្តាល) របស់ប្រទេសកម្ពុជា។ ខ្ញុំ យល់ឃើញថានៅត្រង់ចំណុចទី៣ នៅក្នុង SOP នេះតែងតែដាក់វា មានមន្ត្រីរដ្ឋាភិបាល ហើយសម្រាប់ប្រទេសកម្ពុជា មានមន្ត្រីនៅក្នុងអង្គការអគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ ក្នុងការអនុវត្តច្បាប់ទាំងមូល គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធ ប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ជាអ្នកសម្របសម្រួលលើរឿងនេះ។

**លោកស្រី សុន សុខាវិជ្ជា** ព្រះរាជអាជ្ញា ក្រសួងយុត្តិធម៌ សូមឲ្យពិនិត្យលើសំណើចេញចូលមាន បត្យាប័ន ដែលបាន ផ្តល់ឯកសារពីប្រទេសមួយទៅប្រទេសដែលជាភាគីស្នើសុំមកខាងយើង។

**លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ឆ្មៃម សៅណុល** អនុប្រធាននាយកដ្ឋានប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និង ការពារអនីតិជន បានលើកយោបល់ថា ខ្លឹមសារ SOP វាមិនមានការពាក់ព័ន្ធអីដល់ជនរងគ្រោះទេ តែវាអាចជួយ ឧបត្ថម្ភដល់ជនរងគ្រោះ លោកបានបន្ថែមថា ជាបទពិសោធន៍ដែលទាក់ទងការកសាង (SOP) អាចដកស្រង់ផ្នែក ណាមួយ នៃការចុះ(MOU) ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ហើយការដកស្រង់ពីភាគីភាគីរឿង SOP មានភាពទូលំទូលាយ តែខ្លឹមសារនិយាយពីការជួញដូរមនុស្សក្នុងឯកសារគំរូមាននៅលើ MOU និយាយពីការ ជួញដូរមនុស្ស។ គោលការណ៍ SOP មិនមែនមានតែឯងនោះទេ ប៉ុន្តែគេយោងលើឯកសារផ្សេងៗទៀត។

លោក អ៊ិនវណ្ណសិទ្ធិ ប្រធានការិយាល័យ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានចូលរួមមតិថា យើងគួរតែពិនិត្យលើខ្លឹមសារខ្លះ នៃការកំណត់អត្តសញ្ញាណជនរងគ្រោះ ដើម្បីបញ្ចូលទៅក្នុងខ្លឹមសារ SOP នៅត្រង់ចំណុចទី១៣ គួរតែកុំឱ្យលម្អិតពេក ក្នុងឯកសារ SOP ដោយភ្ជាប់មកជាមួយ (Annex)។

ចុងបញ្ចប់ នៃកិច្ចប្រជុំពិភាក្សា លោកជំទាវ រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ បានស្នើឱ្យក្រុមការងារបច្ចេកទេសមកពីក្រសួង ស្ថាប័ន ពិភាក្សាលើ SOP ដើម្បីដាក់បញ្ចូល បន្ទាប់មកយើងនឹងពិភាក្សាជាមួយភាគីថែផងដែរ។ ពេលដែលពិនិត្យលើខ្លឹមសារ SOP បើមានការខ្វះខាតត្រង់ចំណុចណាមួយ សូមយកទៅពិនិត្យឡើងវិញផង ចំណុចរបស់យើងមានការចាញ់ប្រៀបភាគីថែ និងសូមពិនិត្យលើពាក្យពេជន៍នៃខ្លឹមសារ SOP ជនរងគ្រោះ។

កិច្ចប្រជុំបានបញ្ចប់នៅវេលាម៉ោង ដប់ពីរ និងដប់នាទី ថ្ងៃខែឆ្នាំដដែល។

ថ្ងៃ/ខែ/ឆ្នាំ (១០/១១) ខែជេស្ឋ ឆ្នាំកុរ ឯកស័ក ព.ស២៥៦៣

រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី ១១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩

**គោរពជូន**

**លោកជំទាវ អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ**

មេត្តាជ្រាបដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់។

ថ្ងៃ/ខែ/ឆ្នាំ (១០/១១) ខែជេស្ឋ ឆ្នាំកុរ ឯកស័ក ព.ស២៥៦៣

រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ១១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩

**ប្រធានលេខាធិការរដ្ឋាន**



**ឧត្តមសេនីយ៍ឯក. គង់-ពុទ្ធី**

**អ្នកធ្វើកំណត់ហេតុ**



**វរសេនីយ៍ត្រី.សេង សុំនួន**

១១/០៧/១៩

០១/០៧/១៩





ល	នាម ព្រះឥន្ទ្រាម/Name	ភេទ/Sex	តួនាទី/Position	អង្គការ/Organization	លេខទូរស័ព្ទ/Phone	ហត្ថលេខា/Sign
៧	ស្រី សុខាសីនា	ស	ប្រធានាធិការ	គ្រឹះស្ថាន មុន្នី-ស៊ី	០១៦ ៥៧៧៨៨៦	S. Sids
៨	លោក ចាន់ វិសាល	ប្រុស	អគ្គនាយក	NECT	០១៧ ៨១៦០៧១	
១០	អ.ប្រស វិសាល	-	-	-	-	AS
១១	លោក ឃីន ឃីន	ស	អគ្គនាយក	Mosvy	០៨១ ២៨៤១២២	
១២	លោក ឃីន ឃីន	ស	ប្រធានគណៈកម្មាធិការ	Mosvy	០១៧ ១៩៧៣៨៨	V. V. V. V.
១៣	លោក ឃីន ឃីន	ប	អគ្គនាយក	NECT	០១២ ៧០០១១	
១៤	លោក ឃីន ឃីន	ប	ប្រធានគណៈកម្មាធិការ	-	០១២ ៧១១៨៨	
១៥	លោក ឃីន ឃីន	ស	អគ្គនាយក	កម្មវិធីសម្របសម្រួល	០៨៧ ១១១១៨៨	linda
១៦	លោក ឃីន ឃីន	ប	ប្រធានគណៈកម្មាធិការ	MLUT	០១២ ៧៣៥១៣១	Somdech
១៧	លោក ឃីន ឃីន	ស	អគ្គនាយក	ក្រុមការងារស្រាវជ្រាវ	០១៥ ២១៦៨១៦	
១៨	លោក ឃីន ឃីន	ប	ប្រធានគណៈកម្មាធិការ	NECT	០១៧ ១០១២៣៨	
១៩	លោក ឃីន ឃីន	ស	អគ្គនាយក	គ្រឹះស្ថាន	០១២ ២៨៨៨៨១	

អ្នកទទួលខុសត្រូវ

សរុបចំនួន .....នាក់ (ស្រី .....នាក់)

